
 

 

1 
 

PROTOKÓŁ Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA SOŁECTWA Bratian 

 

 

 Zebranie odbyło się w dniu 6 września 2022 r. o godz. 18:45 w sali ZS im. Rodu 

Działyńskich w Bratianie. Zwołane zostało przez Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 

podstawie § 23 ust.1 uchwały nr XLI/206/09 Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 

w Mszanowie w sprawie nadania Statutu Sołectwu Bratian (Dz. Urz. Woj. Warm.-Mazurskiego 

z 2010 r. Nr 15 poz.440). 

 

Na 1168 mieszkańców, w zebraniu udział wzięło 39 mieszkańców sołectwa, co stanowi mniej 

niż 10% osób uprawnionych. W związku z tym zebranie odbywa się w drugim terminie. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

W zebraniu uczestniczyli: 

 - Wójt Gminy Tomasz Waruszewski  

- Radny Karol Jakubowski 

- Radny Krzysztof Dembiński 

- Radny Zbigniew Podwojewski 

- prowadzący oraz protokołujący zebranie pracownik Urzędu Gminy Sabina Rezmer   

 

 Porządek zebrania: 

1) Otwarcie zebrania i stwierdzenie ważności obrad. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Dokonanie wyboru komisji skrutacyjnej. 

4) Dokonanie wyboru sołtysa: 

 a) zgłaszanie kandydatur na sołtysa; 

 b) przedstawienie zasad i trybu głosowania nad wyborem sołtysa, określonych   

  w statucie sołectwa; 

 c) przeprowadzenie głosowania nad wyborem sołtysa i ogłoszenie wyników  

  głosowania. 

 5) Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

 6) Zapytania i wnioski. 

 7) Zakończenie zebrania. 

 

Przebieg zebrania 

 

Ad 1 i 2 Otwarcie zebrania i stwierdzenie ważności obrad oraz przyjęcie porządku obrad. 

 Zebranie otworzył i prowadził pracownik Urzędu Gminy Sabina Rezmer. 
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Prowadząca stwierdziła, że zebranie odbywa się w drugim terminie dlatego, że 

uczestniczy w nim mniej niż 1/10 uprawnionych do udziału w zebraniu. Przewodniczący 

zebrania przedstawił porządek zebrania, w brzmieniu jak na stronie 1. 

Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 

 

Ad 3 Dokonanie wyboru komisji skrutacyjnej. 

Prowadzący zebranie poprosił o zgłaszanie kandydatur do komisji skrutacyjnej, która 

przeprowadzi tajne głosowanie sołtysa oraz poinformował, że członkowie komisji skrutacyjnej 

nie mogą kandydować na sołtysa. 

Do 3 osobowej komisji skrutacyjnej zgłoszono następujące osoby: 

   1/ Marta Szwechowicz 

   2/ Monika Schweig 

   3/ Agnieszka Pokojska  

W/w osoby wyraziły zgodę bycia członkami komisji skrutacyjnej, a zebranie wiejskie 

zaakceptowało w głosowaniu skład komisji skrutacyjnej jednogłośnie. 

 

Ad 4 Dokonanie wyboru sołtysa. 

Prowadząca zebranie poprosiła o zgłaszanie kandydatur na sołtysa. 

Zgłoszono jedną kandydaturę na sołtysa – Panią Agnieszkę Ziółkowską, która wyraziła zgodę 

na kandydowanie. 

 

Następnie prowadząca zebranie przedstawiła zasady i tryb głosowania nad wyborem sołtysa 

określone w statucie sołectwa oraz poprosiła komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do 

głosowania oraz rozdanie kart mieszkańcom. Prowadząca obecnych na zebraniu mieszkańców 

poprosiła o wypełnienie kart do głosowania i wrzucenie ich do urny. 

 

Po zagłosowaniu prowadząca zebranie poprosiła Komisję Skrutacyjną o przeliczenie kart, 

sporządzenie i odczytanie protokołu głosowania. 

Następnie członek Komisja skrutacyjnej – Pani Marta Szwechowicz odczytała protokół z 

głosowania. Stwierdziła, że w zebraniu uczestniczy 39 osób, według listy obecności. 

 

Zgłoszono 1 kandydata na sołtysa: Panią Agnieszkę Ziółkowską. W głosowaniu na sołtysa udział 

wzięło 39 osób, głosów ważnych oddano 39, głosów nieważnych oddano 0. 

 

Za wyborem Pani Agnieszki Ziółkowskiej na sołtysa głosowało 39 osób, przeciw 10 osób. 

  

Komisja stwierdziła, że sołtysem wybrana została Pani Agnieszka Ziółkowska. 
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Ad 5 Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

Pan Wójt pogratulował nowej Pani sołtys wyboru na to stanowisko, życząc przy okazji wielu 

sukcesów i satysfakcji z pełnienia tego zaszczytnego obowiązku. Podziękował również 

ustępującemu sołtysowi.  

      

W dalszej kolejności Wójt przedstawił informacje z Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie: 

- wnioski o stypendium socjalne można składać do 15 września 2022, kryterium dochodowe 

na osobę w rodzinie nie może przekroczyć 600 zł na osobę,  

- dożywiane dzieci w szkole przysługuje jeśli dochód rodziny nie przekracza 900 zł na osobę w 

rodzinie, składając podanie w miesiącu wrześniu 2022 – dochody brane są za sierpień 2022,  

- wnioski o świadczenia rodzinne na nowy okres zasiłkowy można składać od sierpnia 2022r. 

dochód za 2021 r. uprawniający do świadczeń 674 zł na osobę w rodzinie, w przypadku 

wychowywania dziecka niepełnosprawnego 764 zł na osobę w rodzinie,  

- wnioski oświadczenia z funduszu alimentacyjnego na nowy okres zasiłkowy można składać 

od sierpnia 2022r. dochód uprawniający do świadczeń 900 zł na osobę w rodzinie,  

- od 17 sierpnia 2022r. można składać wnioski o dodatek węglowy, świadczenie przysługuje 

bez kryterium dochodowego na gospodarstwo domowe używające węgla  jako główne paliwo 

zasilające piec,  

- do 30 października 2022 można składać wnioski o dodatek osłonowy, dochód za 2021 nie 

może przekroczyć 1500 zł w przypadku wieloosobowych gospodarstw domowych, 2100 dla 

gospodarstw jednoosobowych,   

- informacja dla osób zakwalifikowanych do programu operacyjnego pomoc żywnościowa 

2014-2020 współfinansowanego z europejskiego funduszu pomocy najbardziej 

potrzebującym (żywność z banku żywności): 2-gi termin wydawania żywności na świetlicy 

wiejskiej w Pacółtowie 27 wrzesień 2022 godz. 11:00 – 14:00, 28 wrzesień 2022 godz. 9:00 – 

14:00. 

Następnie Wójt zachęcił do uczestnictwa w konsultacjach nad Lokalną Strategią Rozwoju 

Lokalnej Grupy Działania Ziemia Lubawska, ponieważ dokument ten będzie miał wpływ na 

kierunki rozwoju również naszej gminy. 

W dalszej kolejności Pan Wójt poinformował, że ze względu na aktualną sytuację związaną z 

inflacją i szybko rosnącymi kosztami utrzymania świetlic wiejskich niezbędne stanie się 

zaktualizowanie cenników wynajmu tych świetlic. Wójt poinformował, że dotychczas rocznie 

utrzymanie 14 świetlic w gminie kosztowało ok. 200 tys. zł, a teraz to będzie koszt rzędu ok 

500-600 tys. zł. W związku z czym nie ma innej możliwości jak aktualizacja cennika dla świetlic.  

Po obecnych cenach nie da się dalej wynajmować świetlic. 
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Dalej Wójt mówił o skokowo rosnących cenach za energię elektryczną czy pellet, co powoduje 

drastyczny wzrost wydatków bieżących gminy. To samo dotyczy energii elektrycznej. Nas 

obowiązuje jeszcze stara umowa, ale zobaczymy jak będzie wyglądała sytuacja w roku 

przyszłym, kiedy będziemy musieli ogłosić nowy przetarg. Wójt podkreślił jednak, iż mimo całej 

sytuacji Gmina Nowe Miasto Lubawskie wydaje najwięcej środków na realizację inwestycji w 

całym Powiecie Nowomiejskim. Wiele z tych inwestycji jest realizowanych także w Bratianie. 

Należy tu wymienić m.in. budowę ulic Krętej i Polnej, przebudowę odcinka ul. Grunwaldzkiej 

wraz z wykonaniem kanalizacji deszczowej. Tu Wójt podziękował Panu Z. za to, iż pozwolił na 

przejście z kolektorem odwodnienia przez swoją działkę, dzięki czemu praca przebiegła 

sprawnie i bez zwiększenia kosztów. 

Czekamy również na zgodę z energetyki na uruchomienie oświetlenia na ul. Polnej.  

- Wójt poinformował, iż rozstrzygnięto przetarg na budowę dwóch mostów w Bratianie. 

Ponieważ jednak mamy do czynienia z drastycznym wzrostem cen, również złożone oferty były 

bardzo wysokie. Rada Gminy podjęła jednak decyzję o dołożeniu środków z budżetu gminy na 

realizację tego zadania. Mimo prawdopodobnie powiększającego się kryzysu gmina będzie 

realizować inwestycję. Ok. 1 roku potrzeba na otrzymanie uzgodnień i pozwoleń itp. Prace 

więc zaczną się w 2024 r a zakończą w 2025 r. Na mostach będzie też poprowadzona ścieżka 

rowerowa, prowadząca aż do szkoły. Zostanie w pobliżu wybudowany parking dla 

użytkowników świetlicy wiejskiej, w ramach zadanie zrobiona zostanie również droga nad 

Welkiem. Przebudowane zostaną sieci wodociągowe, światłowodowe, kanalizacyjne, pod 

mostem zostanie poprowadzony kanał technologiczny. Jak widać, zadanie to obejmuje bardzo 

szeroki zakres prac.  Oczywiście mosty będą budowane etapami, aby zapewnić mieszkańcom 

komunikację z resztą wsi.   

- Kolejną inwestycją zaplanowaną w Bratianie jest budowa remizy OSP wraz ze świetlicą. Wójt 

poinformował, że mamy na to zadanie przyznane 5,5 mln zł. Obecnie istnieją obawy, czy kwota 

ta będzie wystarczająca. Nie chcemy jednak robić tego ‘po kosztach”, musimy zachować 

pewne standardy, jest to w końcu obiekt publiczny, który pozwoli się rozwijać miejscowemu 

KGW.  Czekamy na rozstrzygnięcie przetargu, które nastąpi za kilka dni. 

- Wójt poinformował, że pozyskaliśmy środki z KOWR na przebudowę ulicy Cichej. Jeszcze  w 

tym roku rozpoczną się prace. 

- Gmina złożyła wniosek do Funduszu rozwoju Dróg na budowę ścieżki rowerowej z Bratiana 

do Mszanowa. Ścieżka będzie się kończyć za sklepem w Mszanowie.  

- Na Górnym Bratianie trwają prace związane z budową hali targowej. Gmina chciałaby 

przystąpić do przetargu (jeśli zostanie ogłoszony) na sprzedaż działek po PKP w pobliżu hali. 

Były głosy, że tereny przy dawnym dworcu (okolice byłego sklepu i baru) nie są koszone przez 

gminę. To są tereny prywatnego właściciela, za które gmina nie odpowiada.  

- Sieć gazowa. Wójt poinformował, że jest zrobiona dokumentacja na Łąki Bratiańskie i 

Mszanowo. Górny Bratian pewnie będzie miał wcześniej gaz niż dolny. 

- Wójt poinformował, że Bratian czeka w najbliższym czasie dynamiczny rozwój. Razem z 

planowanymi inwestycjami i tym, co udało się zrealizować w ostatnim czasie to koszt ok. 34 

mln zł.  
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- Pojawiały się informacje o zainteresowaniu terenami pod budowę marketu sieci Biedronka. 

Biedronce nie przeszkadza, że we wsi znajduje się już market Dino.  

- Obwodnica Nowego Miasta Lubawskiego zostanie oddana do użytku prawdopodobnie pod 

koniec roku – takie mamy informacje. 

- w Bratianie wymieniono całe oznakowanie wsi.  

 

Wójt przeszedł do podsumowania z realizacji wniosków z zebrania wiejskiego, które odbyło 

się wiosną tego roku: 

- zgłoszenia w sprawie niewystarczającej liczby worków, pozostawianych przez odbiorcę 

odpadów, głównie frakcji BIO – gmina zgłosiła ten fakt, przez chwilę dało się zauważyć 

poprawę. Jednak zgłoszenia od mieszkańców ponownie wpływają. 

- zgłoszenie w sprawie nielegalnego prowadzenia działalności (składowanie i utylizacja 

samochodów) – zostało przekazane urzędowi Marszałkowskiemu. 

- kontenery na odzież (PCK) w związku z budową remizy zostaną przeniesione w inne miejsce, 

w okolice Orlika. 

- została naprawiona bramka prowadząca na plac zabaw. 

- wykonano doraźne działania ze studzienką kanalizacyjną w pobliżu domu Pana S. 

- przekazano wniosek do policji o zwiększenie kontroli na ul. Olsztyńskiej w związku z 

przekraczaniem prędkości. 

- zakupione zostały znaki T16 (straż wyjazd), ale na razie nie są zamontowane, ponieważ straż 

zostanie przeniesiona w inne miejsce w związku z budową remizy.  

Ad 6 Zapytania i wnioski. 

Zgłoszono następujące wnioski i zapytania: 

Mieszkaniec: Czy wzrosną ceny za odbiór śmieci? 

Wójt: Tak, Związek Gmin zapowiada podwyżki. Koszty mogą wzrosnąć o 100%. 

 

Mieszkaniec: Czy podatki wzrosną? 

Wójt: Gminy przed ustalaniem podatków otrzymują pismo z Ministerstwa Finansów, w którym 

są tzw. „widełki” co do wartości podatku. Są one zależne od inflacji. Tu dodam, że w związku z 

inflacją i drastycznymi podwyżkami m.in. opału podjąłem decyzję o zakupie opału na cały rok 

dla świetlic i szkół.   

 

Mieszkaniec: Przydałby się próg zwalniający na ul. Górnej przy zjeździe na Olsztyńską. Ta droga 

nie ma właściwie pobocza, a kierowcy bardzo często przekraczają tam prędkość. Jest to 

niebezpieczne zwłaszcza w pobliżu zakrętu.  
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Wójt: Ten odcinek jest rzeczywiście niebezpieczny. Przeanalizujemy sytuację, gdzie 

ewentualnie ten próg miałby się znaleźć.  

  

Mieszkanka: Wnioskowałam o lampę na odcinku między ul. Krętą i Kościelną. Czy coś się 

zadziało w tej kwestii? 

Wójt: Jak się kończy ul. Kręta to nie ma tam połączenia gminnego, jest to działka prywatna. 

Gmina rozważa alternatywne rozwiązania, łącznie z możliwością zamiany działek z 

właścicielem tego terenu.  

 

Ad 7 Zakończenie zebrania. 

W związku z wyczerpaniem porządku, prowadząca zebranie zakończyła wiejskie zebranie 

sołectwa Bratian.  

 

 

 

Protokołowała                                                                          Przewodnicząca zebrania 

 

Sabina Rezmer                                                                          Sabina Rezmer 

 


